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O Stadninie Koni w Janowie Podlaskim i jego obecnym prezesie, SÅ‚awomirze Pietrzaku, pisze
tygodnik &bdquo;Nie&rdquo;. TytuÅ‚ artykuÅ‚u napisanego przez redaktora Andrzeja Sikorskiego
&ndash; &bdquo;Arabka sika z bólu&rdquo; &ndash; jest chwytliwy, ale nieco mylÄ…cy, bo rzecz
jest tym razem nie o koniach arabskich, a o angloarabach. Nie bÄ™dÄ™ streszczaÅ‚ tego artykuÅ‚u,
ale go po prostu zacytujÄ™, na co uzyskaÅ‚em zgodÄ™ redakcji &bdquo;Nie&rdquo; i autora. A
wiÄ™c zapraszam do lektury.Marek Szewczyk

PÄ™kniÄ™te wargi sromowe, czyli jak robi w konia stadnina w Janowie
Arabka sika z bólu  Jeszcze w 2015 r. paÅ„stwowa Stadnina Koni w Janowie Podlaskim cieszyÅ‚a
siÄ™ renomÄ… na caÅ‚ym Å›wiecie. Do prowincjonalnej mieÅ›ciny na wschodzie Polski tÅ‚umnie
Å›ciÄ…gali bogacze z caÅ‚ego Å›wiata, aby wydawaÄ‡ miliony euro na zakup koni czystej krwi
arabskiej. Po dojÅ›ciu do wÅ‚adzy KaczyÅ„ski i spóÅ‚ka wymienili kierownictwo stadniny.
Wieloletniego prezesa i doÅ›wiadczonego hodowcÄ™ Marka TrelÄ™ zastÄ…piÅ‚ dziaÅ‚acz
Solidarnej Polski, niejaki Marek Skomorowski, ekonomista z wyksztaÅ‚cenia, który nie miaÅ‚
pojÄ™cia o hodowli koni. Za jego rzÄ…dów padÅ‚y dwie klacze warte kilkaset tysiÄ™cy euro,
naleÅ¼Ä…ce do Shirley Watts, Å¼ony perkusisty zespoÅ‚u The Rolling Stones. Do Janowa
wkroczyÅ‚a policja i prokuratura, a z aukcji Pride of Poland wycofaÅ‚o siÄ™ kilkudziesiÄ™ciu
biznesmenów, stadniny z Arabii Saudyjskiej i Kataru. Skompromitowany Skomorowski szybko
zostaÅ‚ odwoÅ‚any, a na jego miejsce przyszedÅ‚ prof. SÅ‚awomir Pietrzak, który akurat na koniach
siÄ™ zna. Nowy prezes miaÅ‚ uzdrowiÄ‡ sytuacjÄ™. Wiedza to nie wszystko, trzeba jeszcze
potrafiÄ‡ jÄ… wykorzystaÄ‡ i mieÄ‡ smykaÅ‚kÄ™ do prowadzenia biznesu, jakim jest stadnina.
Pride of Poland zakoÅ„czyÅ‚a siÄ™ klapÄ… finansowÄ… i skandalem w zwiÄ…zku z ujawnieniem
&bdquo;ustawienia&rdquo; licytacji jednej z klaczy. W 2016 r. sprzedano tylko 16 koni za niecaÅ‚e
1,3 mln euro. W 2017 r. nabywców znalazÅ‚o zaledwie 6 koni za 410 tys. euro.Siki na wszystkie
strony Oprócz Pride of Poland stadnina w Janowie organizuje takÅ¼e inne aukcje. W listopadzie
2017 r. odbyÅ‚a siÄ™ &bdquo;Jesienna aukcja konia&rdquo;, na której wystawiano konie póÅ‚krwi
angloarabskiej. Tomasz Mackiewicz reprezentowaÅ‚ interesy wÅ‚oskiego kupca. Za 2,5 tys. euro
wylicytowaÅ‚ ciemnogniadÄ… klacz EmaritÄ™, a  za 3,5 tys. siwego waÅ‚acha Morisa. W katalogu
aukcyjnym podano, Å¼e Emarita jest koniem wyÅ›cigowym. Nie byÅ‚o informacji o jej kondycji, co
wskazywaÅ‚o, Å¼e jest zdrowa. Wszelkie ewentualne dolegliwoÅ›ci powinny byÄ‡ szczegóÅ‚owo
opisane.Gdy Emarita trafiÅ‚a do sÅ‚onecznej Italii, nowy wÅ‚aÅ›ciciel chciaÅ‚ jÄ… dosiÄ…Å›Ä‡.
OkazaÅ‚o siÄ™ to niemoÅ¼liwe, gdyÅ¼ po zaÅ‚oÅ¼eniu siodÅ‚a klacz wierzgaÅ‚a jak oszalaÅ‚a,
sikajÄ…c na wszystkie strony. Miejscowy weterynarz orzekÅ‚, Å¼e Emarita byÅ‚a poddana
powaÅ¼nemu zabiegowi chirurgicznemu i nie nadaje siÄ™, ani do rozrodu ani nawet do
weekendowych przejaÅ¼dÅ¼ek po Å‚Ä…ce, lecz jedynie do rzeÅºni. Mackiewicz i wÅ‚oski kupiec
byli w szoku. WydawaÅ‚o siÄ™ im to nieprawdopodobne. Pracownik janowskiej stadniny
potwierdziÅ‚ diagnozÄ™ wÅ‚oskiego doktora. W przypÅ‚ywie szczeroÅ›ci wyjaÅ›niÅ‚, Å¼e w 2016 r.
klacz miaÅ‚a bardzo trudny poród. Mimo pomocy specjalistów ÅºrebiÄ™ nie przeÅ¼yÅ‚o. W 2017 r.
Emarita byÅ‚a inseminowana mroÅ¼onym nasieniem. Nie udaÅ‚o jej siÄ™ zaÅºrebiÄ‡. Lekarz
poddaÅ‚ klacz zabiegowi plastyki sromu z powodu pÄ™kniÄ™cia warg sromowych po ciÄ™Å¼kim
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porodzie. Jakby tego byÅ‚o maÅ‚o, przy badaniu USG stwierdzono guza prawego jajnika. ByÄ‡
moÅ¼e jest to nowotwór zÅ‚oÅ›liwy. W peÅ‚ni Å›wiadomy tego, Å¼e klacz nie przedstawia Å¼adnej
wartoÅ›ci, prezes Pietrzak wystawiÅ‚ jÄ… jednak na aukcji, zatajajÄ…c stan jej zdrowia.Å»eby byÅ‚o
ciekawiej Moris teÅ¼ nie odpowiada opisowi w katalogu. WaÅ‚ach powinien mieÄ‡ 167 cm
wysokoÅ›ci, a w rzeczywistoÅ›ci ma 161cm. Dla laika moÅ¼e siÄ™ to wydaÄ‡ niewiele
znaczÄ…cÄ… róÅ¼nicÄ…, ale dla profesjonalisty jest istotne. Konia kupuje siÄ™ tak, aby
rozmiarem byÅ‚ dopasowany do wzrostu jeÅºdÅºca. Winnym okazaÅ‚ siÄ™ praktykant z Janowa,
który Åºle przeprowadziÅ‚ pomiary. Mackiewicz zÅ‚oÅ¼yÅ‚ reklamacjÄ™. Prezes Pietrzak nie
poczuwa siÄ™ do winy. Twierdzi, Å¼e prowadzÄ…c aukcjÄ™ i przedstawiajÄ…c EmaritÄ™
poinformowaÅ‚, Å¼e &bdquo;klacz zostaÅ‚a wycofana z hodowli poniewaÅ¼ nie moÅ¼e rodziÄ‡
ÅºrebiÄ…t&rdquo;. Mackiewicz posiada nagranie, które przeczy tej wersji zdarzeÅ„. WrÄ™cz
przeciwnie, prezes zachÄ™cajÄ…c do kupna, powiedziaÅ‚, Å¼e klacz &bdquo;daÅ‚a ciekawe
ÅºrebiÄ™ta&rdquo;.  Pietrzak utrzymuje, Å¼e wszystko jest OK, a kupujÄ…cy mógÅ‚ przed
licytacjÄ… wezwaÄ‡ weterynarza, Å¼eby zbadaÅ‚ klacz. TÅ‚umaczenie to jest idiotyczne, bowiem w
czasie tzw. &bdquo;otwartych stajni&rdquo; (czyli dwie godziny przed rozpoczÄ™ciem aukcji)
moÅ¼na najwyÅ¼szej zajrzeÅ„ koniom w zÄ™by, a nie przeprowadzaÄ‡ specjalistyczne badania.
Poza tym absurdalne byÅ‚oby, aby kupujÄ…cy przyjeÅ¼dÅ¼ali do Janowa z wynajÄ™tymi
weterynarzami i sprzÄ™tem diagnostycznym. &bdquo;SprzedajÄ…c konie rzetelnie informujemy
zainteresowanych o stanie zdrowia oferowanych na sprzedaÅ¼ koni, nie kierujemy siÄ™
chÄ™ciÄ… zatajenia informacji&rdquo; &ndash; napisaÅ‚ Pietrzak w liÅ›cie do Mackiewicza, co
brzmi jak ponury Å¼art.Oszukany kupiec, chciaÅ‚ siÄ™ dogadaÄ‡, zaÅ‚atwiÄ‡ sprawÄ™
polubownie, ale prezes unika go jak diabeÅ‚ Å›wieconej wody.Chleb dla konia Zdaniem moich
informatorów sytuacja Stadniny Koni w Janowie jest tragiczna. Dobrze prosperujÄ…cÄ… spóÅ‚kÄ™
w ciÄ…gu dwóch lat doprowadzono do ruiny. Prezes Pietrzak chwyta siÄ™ kaÅ¼dej sposobnoÅ›ci,
aby tylko zarobiÄ‡ parÄ™ groszy. Podczas jesiennej aukcji sprzedawano konie po 600 &ndash; 800
euro, co jest kompromitacjÄ…. WyÅ¼sze ceny osiÄ…ga siÄ™ na targu koni w Skaryszewie. Gdzie
handlujÄ… przyszÅ‚Ä… koninÄ…. Na swoim blogu Marek Szewczyk, byÅ‚y dziennikarz redakcji
sportowej TVP i pisma &bdquo;KoÅ„ Polski&rdquo; opublikowaÅ‚ dramatyczny list Beaty Kumanek,
miÅ‚oÅ›niczki koni, w którym opisaÅ‚a sytuacjÄ™ w Janowie. Oto jego fragment: W tym miejscu
przerwÄ™ cytowanie redaktora Sikorskiego, bo teraz zaczÄ…Å‚bym cytowaÄ‡ swój blog, a
konkretnie artykuÅ‚ pani Kumanek. A wiÄ™c odsyÅ‚am do jej tekstu zatytuÅ‚owanego &bdquo;Komu
zaleÅ¼y na upadku Stadniny Koni w Janowie Podlaskim?&rdquo; WróÄ‡my do zakoÅ„czenia
artykuÅ‚u w &bdquo;Nie&rdquo;. Prezes Pietrzak nie odpowiedziaÅ‚ na pytania, które mu
przesÅ‚aÅ‚em, nie ustosunkowaÅ‚ siÄ™ do zarzutów. StosujÄ…c takie same uniki jak wobec
oszukanego handlowca. Tylko koni Å¼al&hellip;

Andrzej Sikorski 
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